
VIRUM GYMNASIUM/BESTYRELSEN

Godkendelse af referatet

Bestyrelsesmøde 13. december 2022

Anders Bjarklev, formand (rektor, DTU)

Klaus Kassow, lærerrepræsentant
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(viceborgmester, LTK)
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Mathilde Bolt Wheadon, elevrepræsentant
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Mødegrundlag VI RU NI
Tirsdag den 13. december 2022 GYMNASIUM
Pkt. : i

Resumé Dato: 7. december 2022

Kommentarer til dagsorden

Beslutning
Dagsorden godkendes.

Virum Gymnasium

Referat Fuglsangvej 66

DK-2830 Virum
Dagsorden godkendes.
Edda Hein er forsinket. Ankommer under punkt 3. T: +45 4583 2141

vg@edu.virum-gym.dk

www.virum-gym .d k

Pkt. : 2
Resumé
Godkendelse og underskrift af referat fra sidste møde (bilag i)

Beslutning
Referat godkendes.

Referat
Mette Kynemund tilføjer, at besparelserne på markedsføring er taget af
bordet igen.

Pkt. : 3
Resumé
Økonomi

. Budgetopfølgning 3. kvartal 2022 (bilag 2)
• Godkendelse af foreløbigt budget 2023 version i med prognose

2023-2027 (bilag 3)
• lnvesteringsramme (bilag 4)
• Ved ligeholdelsesplan 2023 (bilag 5)
• Regnskabsinstruks (bilag 6)
• Orientering om indgået aftalekonto

Beslutning
Budget godkendes.
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Skolens erklæring om brug af efteruddannelsesmidler godkendes og under- VI R U M
skrives. GYMNASIUM

Referat
Økonomi

Budgetopfølgning 3. kvartal 2022 (bilag 2)
Budgetopfølgningen er rigtig pæn og 2022 ser meget fint ud.
Anders Bjarklev bemærker, at der er færre udgifter til renovering
end der er budgetteret med. Det skyldes, at det er svært at få mate-
rialer og håndværkere. Samtidig har vi fået tre nye meget gode pe
deller, der lige skal lære huset at kende.

Godkendelse afforeløbigt budget 2023 version i med prognose
2023-2027 (bilag 3)

Budgetforslaget er baseret på finanslovsforslaget, som pga. rege
ringssituationen ikke er vedtaget. Overskudsgraden flugter med fo
regående år. Den endelige kapacitet kender vi pga. lovændring først
den 15.5.2023, og det er i år ministeriet, der fastsætter den. Der er
samlet set ønsket for meget kapacitet i Region Hovedstaden, så der
vil komme nogle ændringer. Der er budgetteret med 13 klasser. En
kapacitetsforøgelse til 14 klasser vil ikke skade økonomien pga.
stordriftsfordele.

De store lønstigninger, der har været i år og øgede energiudgifter er
udlignet af pristalsreguleringen.

Budgettet vedtages.

lnvesteringsramme (bilag 4)

lnvesteringsrammen udfyldes hver 3. måned og godkendes af An-
ders Bjarklev, inden den sendes ind til ministeriet. Det giver mulig-
hed for løbende justeringer. lnvesteringsrammen godkendes.

Vedligeholdelsesplan 2023 (bilag 5)

Vedligeholdsplanen følges meget tæt af ledelse og pedeller. Skolens
tage er altid på dagsordenen og gennemgås årligt. Skolen har et en-
strenget varmesystem, hvilket giver udfordringer med opvarmning
af sprogfiøjen, når det blæser.

Regnskabsinstruks (bilag 6)

2/6



REFERAT •GY1’1i4

4, o C

Der er en lille ændring, som er markeret grafisk. Det er ikke noget \J RU NI
indholdstungt. Anders Bjarklev anerkender regnskabsinstruksen, GYMNASIUM
der viser, at der er styr på tingene. Det giver tryghed.

. Orientering om indgået aftalekonto

Skolen har flyttet likvide midler over på en aftalekonto for at få en
fornuftig rente. Der er indsat 6 millioner med 6 måneders opsigelse
og 4 millioner med 12 måneders opsigelse. Det giver en rente på
hhv. 1,94 og 2,42%.

Skolens erklæring om brug af efteruddannelsesmidler fremlægges.
Den godkendes og skrives under af Anders Bjarklev.

Pkt. : 4
Resumé
Udkast til ferieplan 2023-2024 (bilag 7)

Beslutning
Ferieplanen godkendes.

Referat
Det er elevernes ferieplan. Lærernes ferie er placeret som 5 samlede uger i
sommerferien. Elevernes plan er styret af UVMs prøvekalender. I 2023-24
ligger translokationen sent. Vi starter tilsvarende senere efter elevernes
sommerferie. Ferieplanen har været igennem SU. Ferieplanen godkendes.

Pkt. : 5
Resumé
Sociale klausuler (bilag 8)

Referat
Det er et krav til årsregnskabet, at skolen skal vise, at den tager vores soci
ale ansvar på sig. VG har pt. fire flex-medarbejdere med varierende abejds
opgaver og ansættelsesgrad.
Det diskuteres, hvorvidt mindfulness-initiativer kan ses som en del af opfyl
delsen af sociale klausuler.
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Pkt.: 6 GYMNASIUM
Resumé
Tema: introduktion til Deloittes organisation, visioner mv. samt oplæg om
bæredygtighed. Herefter en debat, hvor vi også ser på bæredygtigheden
som et mulighedsrum for at sikre sammenhængskraft internt og eksternt

Referat
Camilla Kruse, talentleder i Deloitte Danmark holder oplæg for bestyrelsen
om Deloitte.
Camilla Kruse ridser kort Deloittes forretningsområde op og bevæger sig
herefter ind på, hvad der skal sætte retningen for udviklingen. Det skal bæ
redygtighed i bred forstand. Deloitte tænker bæredygtighed i alle spekter.
Markedstilstedeværelsen skal være rigtig. Det er ikke blot et mål at være
store. Hvordan der vækstes, er afgørende. De interne agendaer er at skabe
mere smidige i processer, der kan frigøre tid til kunderne. Hvordan gøres
det attraktivt at være hos Deloitte? Hvordan sikres det, at alle kan se sig
selv i øjnene?

Der arbejdes fokuseret med talent hos alle medarbejdere. Alle har potenti
ale, som skal styrkes og prioriteres. Det er vigtigt at hjælpe folk med at lave
det, de brænder for og er gode til. Mange starter som studerende. Det før-
ste job spiller en vigtig rolle, det skal være en fantastisk oplevelse.
Der gives en række eksempler på, hvordan der arbejdes bevidst for at se
den enkelte medarbejder — hele tiden. I forlængelse heraf betones Deloit
tes fokus på være heterogene på mange planer. I forhold til køn, etnicitet,
kultur, alder. Ligeledes arbejdes der for neurodiversitet.

Pkt. : 7
Resumé
Status på elevoptag og frafald

Beslutning
Anders Bjarklev underskriver på bestyrelsens vegne bekræftelse på at klas
seloftet på 28 elever er overholdt.

Referat
Ved tælledag den 8.11.2022 var der 364 ig elever, hvilket præcis svarer til
28 i gennemsnit i de 13 lg klasser. Det betyder, at det fleksible klasseloft er
overholdt. På 2g og 3g årgang var der 98% hhv. 97%, hvilket er fine tal, der

ikke afviger det forventede.
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Pkt.:8 VIRUM
Resume GYMNASIUM
Orientering fra rektor Mette Kynemund

Referat
Elevfordeling. Det er ikke til at sige, hvad kommer der til at ske. Ministeriet
har meget travlt, hvis alt skal være på plads til ansøgningsprocessen.

UVM, altså STUK, har bemærket vores samarbejde med grundskolerne. Vi-
cerektor Birgit Langvad har været på SlP og fortælle om VGs grundskole-
samarbejde.

Rektor har været til planlægningsmøde om trivsel i kommunen. Der er ud-
fordringer i folkeskolen: Almindelige trivselsudfordringer og børn med
tunge udfordringer, som resulterer i skolevægring.
Der ses en stigning efter Corona, men tendensen tilskrives ikke kun Corona.
Flere og flere har ondt i livet, men det er vigtigt at huske fortællingen om,
at mange har det godt. Der er dog en synlig stigning i antallet af stillede di
agnoser. 18 % stigning på to år.

Bestyrelsen diskuterer tendenserne. Folketrivselsundersøgelsen viser, at
over 50 % ligger højt på stresstærskel. IT patentkurver og mistrivselskurver
har tendens til at følges ad. Har vi et overdiagnosesamfund? Er der en ten
dens til en offerkultur? Den enkelte skal kunne glemme sig selv. Eleverne
påpeger, hvor meget der sker på de sociale medier.

Chatbot nævnes kort. Vil der være noget, der snyder? Ja. Med det er ikke
nyt. Den skal bruges til at forlænge vores viden.

VG deltager i flere projekter om bæredygtighed. Blandt andet via Gymna
siefællesskabet, der har indgået samarbejde med Københavns Universitet
om efteruddannelse med fokus på, hvilken didaktik kan man anvende i for-
hold til bæredygtighed. Desuden ved deltagelse i tur til Berlin med bære-
dygtighed som omdrejningspunkt.

Bæredygtighed er vigtig og helt central, men må ikke være på bekostning
af den almene dannelse.

Der afholdes en pause.

Anders Bjarklev forlader mødet
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Pkt.:9 VIRUM
Resumé GYMNASIUM
Orientering fra bestyrelsesformand Anders Bjarklev

Referat
Intet at berette.

Pkt. : 10

Resumé
Orientering fra øvrig bestyrelse

Referat
Simon Pihl fortæller om de besparelser, kommunen er nødt til at foretage.

Kommunen er lige nu i en undersøgende og afdækkende fase.

Mette Kynemund betoner, at VG fortsat er interesserede i ASF klasser, hvil-

ket også er i kommunens interesse.

Klaus Kassow refererer kort fra repræsentantskabsmødet i GL. Det er svært

at se, hvilken vej udviklingen går. Vi skal være glade for forholdene på VG.

VG-pulje, VGflex mm. er med til at gøre skolen til et meget velfungerende

gymnasium, samtidig med at geografi og lånoptag giver skolen gode ram

mer.

Pkt.: 11
Resumé
Eventuelt

Referat
Intet at berette.
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